
 

Akademický senát UK FTVS 
 
     
 Č.j.: AS-8/2015 
 

Zápis z řádného zasedání ze dne 8. 9. 2015 v 13.00 hod 
 

Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 
Komora akademických pracovníků (a): Heller, Kaplan, Hojka, Flemr, Coufalová, Panská, 
Harbichová, Tůma, Baláš, Jelen, Pokorná, Vomáčko 
Studentská komora (s): Novotný, Pecinová, Pánková, Blažek, Kalkusová 
Omluveni: Zahálka (a), Janák (a), Omcirk (s)  
Nepřítomní: Česák (s) 

 
Hosté: (bez titulů): Kohlíková, Zelenka, Vindušková, Bunc 
 

 
 

1. Projednání a schválení programu zasedání  

Na úvod seznámil předseda AS UK FTVS Heller s programem zasedání. Senátor Novotný 

vznesl návrh na doplnění programu o bod Informace o zastupování AS UK FTVS v době 

letních prázdnin. Doplňující návrh byl přijat.  

Hlasování o programu zasedání 8. 9. 2015: (18-0-0) (pro-proti-zdržel se). 

Usnesení 01/09/2015: AS UK FTVS schválil Program zasedání 8. 9. 2015. 

 
Místopředseda Kaplan upozornil na nutnost dodržovat určité postupy, které jsou zaneseny 

v Jednacím a Volebním řádu AS UK FTVS. Příkladem je skutečnost, že se 7denním 

předstihem musí být stanoven program zasedání AS UK FTVS. 

 
2. Projednání a schválení zápisu ze zasedání dne 9. 6. 2015 

Předseda Heller seznámil senátory s návrhem zápisu ze zasedání dne 9. 6. 2015. 

Hlasování o zápisu ze zasedání dne 9. 6. 2015: (16-0-2).  

Usnesení 02/09/2015: AS UK FTVS schválil Zápis ze zasedání dne 9. 6. 2015. 

 

3. Vystoupení vedení fakulty 

Děkanka informovala o zdravotních potížích střevního rázu u většího množství zaměstnanců 

a studentů ve dnech 4. a 5. září. Počet lidí se střevními potížemi přesáhl počet 30, proto 

došlo k nahlášení na hygienickou stanici, která zde provedla kontrolu. Dále byl rozeslán 



mail s informacemi, kam se mají nahlašovat zdravotní komplikace. Děkanka informovala o 

vloupání do archivu, po sdělení policii bylo sepsáno hlášení a dále se případ bude 

vyšetřovat. V časopise Euro bylo zmíněno půjčování přístrojů společnosti Kinmedica. 

Smlouvy o tomto zapůjčování nebyly dohledány, nyní se pracuje na nápravě. Byly 

schváleny reakreditace v oborech Kinantropologie a Biomechanika. Má být svolána schůzka 

s doc. Stašou ohledně organizačního řádu UK FTVS. Dále děkanka zmínila, že pokud 

chceme přebírat organizační řád z jiných fakult, je třeba se vždy podívat, zda je charakteru 

vnitřního předpisu nebo opatřením děkana. Byl vypracován Plán krizové připravenosti dle 

Řádu krizové připravenosti UK. Dojde k úpravě u školitelů DS, kde je třeba upravit počty 

studentů a kompetence. Přijímací zkoušky do doktorského studia proběhly v řádném 

termínu. U biomechaniky neprošel jeden student, u Kinantropologie byla dolní hranice 25 

bodů. Vyskytly se ale komplikace s hlasovacími lístky a nebyl jasný systém zaokrouhlování, 

tudíž nakonec byli přijati všichni přihlášení zájemci o studium. Hodně času bylo věnováno 

hodnocení pracovníků fakulty. Na Muldě byl schválen investiční záměr 5,5 mil Kč, ohledně 

Nosticovy haly byl sepsán posudek na přítomnost plísní a i zde jsou prováděny stavební 

úpravy. Oprava střechy v Troji bude dle doporučení spojena navíc s opravou mansard. Bylo 

zjištěno, že uzávěr vody pro fakultu je zabetonovaný a další by uzavřel vodu i pro část 

letiště. Dále děkanka informovala o přechodném výpadku telefonní ústředny, ke kterému 

došlo v souvislosti s její rekonstrukcí. Příští týden ve středu 16. 9. 2015 bude otevřena wifi 

zóna. Proběhla jednání ohledně kampusu, připravují se další postupy. 

Senátor Flemr se dotázal na termín projednávání organizačního řádu. Paní děkanka 

odpověděla, že jediným důvodem odložení je skutečnost doposud nerealizování schůzky 

s dr. Stašou. Dále se senátor Flemr zeptal, kdo je kompetentní za otevírací dobu Krafárny. 

Senátorka Pecinová uvedla, že je to jak bylo zvykem, paní děkanka uvedla, že se o tomto 

bude informovat. Senátor Baláš se zeptal na wifi na bloku D. Děkanka odpověděla, že se na 

současný stav zeptá na IT oddělení. Senátorka Panská upozornila, že pokud není otevřená 

menza, tak se vozíčkáři nedostanou do zadních bloků. Paní děkanka odpověděla, že zde 

zkusí sjednat nápravu. Senátor Jelen se zeptal na studii ohledně autorských práv. Paní 

děkanka uvedla, že je to architektonická studie Kampusu a připravuje se převedení 

autorských práv na univerzitu. Senátor Flemr se zeptal na případ soudního jednání 

s bývalým děkanem doc. Süssem. V tomto sporu bude v pátek jednání. Senátor Tůma se 

zeptal na to, jak dopadlo první jednání. Předseda Heller se vyjádřil, že na příští zasedání 

můžeme požádat o právní vyjádření. 

 



 

4. Informace o zastupování AS UK FTVS v období prázdnin 

Předseda Heller uvedl, že v průběhu července a srpna nebylo třeba, aby se předsednictvo 

scházelo. Nebyly tudíž řešeny žádné mimořádné záležitosti. 

 

5. Podmínky přijímacího řízení pro ak. rok 2016/2017 – opatření děkanky 

Přes léto byly dopracovány připomínky k podmínkám přijímacího řízení. Změnila se 

platforma přijímacího řízení, a to přes SIS. Proděkanka Vindušková poděkovala studijní 

komisi AS UK FTVS za prostudování a zároveň uvedla, že připomínky komise byly 

zapracovány. Senátor Hojka uvedl, že za studijní komisi doporučuje dokument schválit. 

Hlasování o podmínkách přijímacího řízení pro ak. rok 2016/2017 – opatření děkanky: (18-

0-0). 

 

Usnesení 03/09/2015: AS UK FTVS schválil podmínky přijímacího řízení pro akademický  

rok 2016/2017.  

 

6. Pravidla pro organizaci studia 

Proděkanka Vindušková uvedla, že pravidla pro organizaci studia jsou vnitřním předpisem, 

je tedy třeba je postoupit AS UK. V průběhu léta byly prodiskutovány a zapracovány 

připomínky s p. kancléřem UK dr. Jelínkem. Bylo přislíbeno, že opravená verze bude 

zaslána včas, ale s omluvou dorazila až toto pondělí. Nyní se tato verze pročítá a finalizuje. 

Senátor Hojka se za studijní komisi uvedl, že se vychází z nadřazených dokumentů a stručně 

přiblížil hlavní změny. Studijní komise doporučuje tento dokument schválit.  

Hlasování o pravidlech pro organizaci studia: (18-0-0). 

 

Usnesení 04/09/2015: AS UK FTVS schválil pravidla pro organizaci studia. 

 

7. Splatnost bezúročné půjčky RUK pro financování  nákupu technologií v rámci 

projektu VaVpI (vyjád ření AS UK FTVS pro jednání AS UK) 

Proděkan Bunc připomněl systém financování v projektu VaVpI. Objem financí 

mnohonásobně překračuje možnosti fakulty, proto bylo požádáno o bezúročnou půjčku, 

která nám byla přiznána do 30.11. 2015. Došlo ale k určitým prodlevám a my nebudeme 

schopni do tohoto data peníze vyčerpat, tudíž jsme požádali o prodloužení této půjčky. 



K této žádosti je třeba doporučení AS UK FTVS. Senátor Jelen za ekonomickou komisi 

doporučil schválení. Senátor Flemr se vyjádřil ve smyslu podpory tohoto prodloužení. 

 

Usnesení 05/09/2015: AS UK FTVS vyjádřil podporu prodloužení splatnosti bezúročné 

půjčky RUK pro financování nákupu technologií v rámci projektu VaVpI. 

 

8. Informace o čerpání rozpočtu v prvním pololetí r. 2015 

Tajemník Zelenka informoval, že jsme vyčerpali 46 % rozpočtu, tudíž téměř polovinu 

v polovině roku. Vyplácely se ale ještě určité pololetní odměny a doplácely energie, v srpnu 

bylo čerpání kolem 53 %. Jednotlivé položky nepřekračují limity, co se týče CŽV, tak je 

situace srovnatelná s rokem 2014, tj. cca 10 mil. Kč do plusu z CŽV a doplňkové činnosti. 

Senátor Jelen se vyjádřil, že informace byly zaslány opožděně, ale jinak k tomu nejsou ze 

strany ekonomické komise výhrady. Předseda Heller se dotázal na položku, ve které nebylo 

nic čerpáno. Tajemník Zelenka objasnil, že se jedná o úsporu, tudíž je vše v pořádku.  

 

9. Pravidelné hodnocení pedagogických a vědeckých akademických pracovníků a 

pracovišť na UK FTVS v Praze – opatření děkanky 

Tajemník Zelenka uvedl, že zastupuje proděkana Petra, který je služebně v zahraničí. 

Tajemník nastínil základní koncepci hodnocení. Vycházelo se z vnitřního předpisu UK. 

Velká část údajů bude vygenerovávána ze SISu a každý akademický pracovník se ke svému 

hodnocení může vyjádřit. Na základě doporučení evaluační komise se nehodnotí pouze 

kvantitativní údaje. Každý rok by měl akademický pracovník odpracovat 1680 hod a 

vědecký pracovník 1800 hodin. Pokud někdo přesahuje kritéria ve vědecké a přímé 

pedagogické činnosti, tak nemusí dosahovat kritérií u nepřímé pedagogické činnosti. Ve 

vědecké činnosti se vycházelo z materiálu, který byl vypracován už v roce 2014. Hodnocené 

období je kalendářní rok, výstup je do konce března pro předcházející rok a tyto údaje by 

měly být podkladem pro sestavování rozpočtu pro další rok. Podle dosažených bodů budou 

rozdělovány celofakultní odměny. Toto opatření musí být projednáno s panem rektorem a 

poté bude předloženo AS UK FTVS. Na pracovišti, které nenaplní kapacitu alespoň nad 

70%, by měl vedoucí zřídit změny k nápravě. Senátor Jelen poděkoval za zpracování tohoto 

materiálu a zeptal se, zda pracovní skupina toto projednala s Radou pro vědu a výzkum, zda 

byly připomínky proděkana pro vědu a zda se vzaly v úvahu požadavky Koordinační rady 

DSPB, připomínky akreditační komise MŠMT, připomínky Oborové rady pro 

biomechaniku. Senátor Baláš z pracovní skupiny se vyjádřil, že tyto materiály nemají 



s uvedeným souvislost. Senátor Jelen odpověděl, že naopak, a dále se zeptal na nízké 

hodnocení grantové činnosti zejména grantů CEP. Senátor Hojka odpověděl, že Evropské 

granty jsou v materiálu akceptovány. Senátor Jelen vysvětlil, že se nejedná o granty 

evropské, ale o granty v centrální evidenci projektů. Dále senátor Baláš odpověděl, že je to 

tím, že zde se ještě získají body z publikací, které vzniknou v rámci těchto grantů. Senátor 

Jelen vyjádřil nespokojenost s odpověďmi. Dále se senátor Jelen zeptal na doktorské 

studium, které spadá do nepřímé pedagogické činnosti a navrhuje převod do přímé 

pedagogické činnosti. Senátor Baláš uvedl, že to co je v SISu spadá do přímé pedagogické 

činnosti, do nepřímé zde spadají konzultace a další práce s doktorandem. Senátor Hojka se 

vyjádřil, že dle jeho názoru je 50 bodů za každého doktoranda velice štědré. Senátor Jelen 

vyjádřil , že jde o nepochopení úlohy Ph.D. studia jako celku. Proděkan Bunc uvedl, že do 

konce letošního roku bude převedeno celé doktorské studium do SISu. Senátor Jelen se 

dotázal, kdy se budou vyplňovat tabulky pro hodnocení za rok 2014. Tajemník Zelenka 

uvedl, že během jednoho týdne by měla být spuštěna testovací verze a ve druhé polovině 

září by mělo dojít k vyplňování. Senátor Hojka informoval, že ohledně hodnocení 

pracovníků by měla být schůzka pro tajemníky a vedoucí kateder. Proděkan Bunc uvedl, že 

hodnocení by mělo být zpracováváno formou klouzavého průměru. Senátor Tůma se zeptal 

na hodnocení sportovní specializace, kde byl určen pro otevření specializace minimální 

počet osm studentů. Senátor Hojka uvedl, že toto vychází z analýzy. Fakulta dostává dotace 

na 180 kreditů na každého studenta, průměrně si ale student zapíše 220 kreditů. Je zde také 

velký počet zapsaných volitelných předmětů. Otevírání specializací je ekonomicky 

neefektivní, ale na druhou stranu nechceme specializace rušit. Senátor Baláš uvedl, že je 

také běžná praxe specializace spojovat přičemž ale vykazování je dvojnásobné. Proběhla 

diskuse ohledně sportovních specializací. Senátor Jelen se zeptal na kritérium hodnocení 

pouze 5 doktorandů u školitele. Senátor Hojka uvedl, že tito školitelé rozhodně nebudou mít 

problém se splněním kritérií pro nepřímou pedagogickou činnost a navíc doktorandi 

produkují školiteli publikace, tudíž mu mohou tímto přinést i další hodiny. Senátor Jelen 

vyjádřil nespokojenost s odpovědí senátora Hojky. Ph.D. studium splňuje všechny ukazatele 

výuky přímé a dále odpovědi ubírá na přesvědčivosti, kromě jiného, naprostá absence úvahy 

o vztahu k následku - upozornil v těchto souvislostech např. na pracovně právní problém 

FTVS. Senátor Kaplan upozornil, že čl. 1 Preambule by měl být před úvodem a položil 

dotaz, proč se hodnotí kalendářní rok a ne akademický rok. Důvodem je skutečnost, že se 

bude jednat o jeden z výchozích bodů pro vytváření rozpočtu. Dále zmínil, že postrádá 



dlouhodobou strategii z hlediska vývoje fakulty a konstatuje, že se hodnotí pouze aktuální 

stav. Toto by mohlo být naformulováno v již zmíněné preambuli. 

 
10. Smlouva o smlouvě budoucí, zřízení věcného břemene 

Tajemník Zelenka přiblížil zřízení věcného břemene. Legislativní komise smlouvu 

prostudovala a doporučuje ke schválení. 

Hlasování o smlouvě o smlouvě budoucí, zřízení věcného břemene: (14-0-0). 

 

Usnesení 06/09/2015: AS UK FTVS odsouhlasil smlouvu o smlouvě budoucí, zřízení 

věcného břemene. 

 
11. Termíny jednání AS UK FTVS 

Předseda Heller nastínil problém, že dokumenty k projednání na AS UK FTVS senátoři 

dostávají často v ne plně definitivních verzích a velmi pozdě. Často se i obchází postup 

zasílání dokumentů, kdy se stalo, že materiály k projednání byly zaslány rovnou předsedovi 

určité komise, aniž by to šlo přes předsedu a tajemnici AS UK FTVS. Senátor Kaplan 

zmínil, že 7 dní před zasedáním by měl být definitivní program zasedání AS UK FTVS. 

Senátor Hojka doporučil posunout zasedání AS UK FTVS na třetí týden v měsíci, senátor 

Flemr a Jelen vyjádřili souhlas s tímto návrhem. 

Hlasování o posunutí pravidelných zasedání AS UK FTVS na třetí úterý v měsíci: (14-0-0). 

 

Usnesení 07/09/2015: AS UK FTVS odsouhlasil posunutí pravidelných zasedání AS UK 

FTVS vždy na 3. úterý v měsíci. 

 
12. Různé 

Předseda Heller uvedl, že je třeba mimořádného zasedání vzhledem k zaslání velkému 

množství dokumentů k projednání. Byl stanoven datum 29. 9. 2015. Děkanka zmínila, že je 

třeba se zejména v ekonomické komisi věnovat koeficientu ekonomické náročnosti (KEN). 

Termíny dalších zasedání AS UK FTVS jsou následovné: 29. 9. 2015 (mimořádné 

zasedání), 20. 10. 2015, 10. 11. 2015, 15. 12. 2015. 

 

Zapsala: Coufalová 

 Za AS UK FTVS 

 předseda doc. MUDr. Jan Heller, CSc. 

 



Na vědomí: doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc., děkanka UK FTVS 

  Ing. Radim Zelenka, Ph.D., tajemník UK FTVS 


